



Press Release

July 27, 2023

Metal recycling equipment manufacturer LEFORT has acquired 100% of the capital of COPEX S.A, based in Caudan (France).

COPEX, created in 1948, specializes in the design and manufacture of hydraulic shears & balers for the treatment of scrap metal, metals, and solid waste. COPEX exports its products worldwide and meets specific and varied industrial needs such as nuclear dismantling, baling of agricultural plant fibers, or packaging of waste from wastewater.

Sharing a rich heritage, a solid reputation for quality and service, and similar values around excellence, passion and innovation, the resulting Group will be ideally placed to provide even more comprehensive services and solutions to its customers.

COPEX's skills and production capacity will provide LEFORT with the opportunity to increase its activity and strengthen its local and international presence.

Alexandre Henkens, CEO of LEFORT: "I warmly welcome COPEX and all its talented employees. This operation is an important step for LEFORT and enhances an invaluable heritage of knowledge and experience in the recycling industry. I am certain that we will benefit from this contribution".

Frédéric Malin, majority shareholder and CEO of COPEX: "Since I took the helm of the company in 1998, I have devoted all my energy and passion to it. Today, by deciding to associate the destiny of my company with that of LEFORT, I see it as a tremendous outcome. Moreover, knowing the Lefort family since my beginnings in the industry, I had appreciated the technical solutions offered by their company as well as their working methods based on honesty, respect, and integrity; fundamental values that have always guided me in my life. I can therefore pass the torch to them serenely".

COPEX will continue its operations from its industrial site in Caudan, under its own brand. Fawaz Ezzat takes over the general management of COPEX with immediate effect. Since 2016, he held the position of Managing Director of LEFORT France.

After the operation, the combined Group will be approximately 300 people strong and will generate a turnover of €110+m.

About LEFORT

Founded in 1947 in Belgium by Nestor Lefort and still 100% family owned to this day, LEFORT has become one of the world's leading manufacturers of high-quality metal recycling equipment. Industrial excellence is its key strategy: it is illustrated by total control of the development of its products and the manufacturing process. LEFORT machines are distributed and maintained throughout the world by its own subsidiaries and its network of official dealers.



Communiqué de presse

27 juillet 2023

Le fabricant d'équipements pour le recyclage des métaux LEFORT a acquis 100% du capital de la SA COPEX, basée à Caudan (France).

COPEX, créé en 1948, est spécialisé dans la conception et la fabrication de presses-cisailles hydrauliques pour le traitement des ferrailles, des métaux et de déchets solides. COPEX exporte ses produits sur les cinq continents et répond à des besoins industriels spécifiques et variés comme dans le démantèlement nucléaire, la mise en balles de fibres végétales agricoles, ou encore le conditionnement des déchets issus des eaux usées.

Partageant un riche héritage, une solide réputation de qualité et de service, et des valeurs similaires autour de l'excellence, de la passion et de l'innovation, le Groupe résultant de l'opération sera idéalement placé pour fournir des services et solutions encore plus complets à ses clients.

Les compétences et la capacité de production de COPEX apporteront à LEFORT l'opportunité d'augmenter son activité et de renforcer sa présence tant locale qu'internationale.

Alexandre Henkens, CEO de LEFORT : « Je souhaite chaleureusement la bienvenue à COPEX et à tous ses collaborateurs talentueux. Cette opération est une étape importante pour LEFORT et valorise un patrimoine inestimable de connaissances et d'expérience dans l'industrie du recyclage. Je suis certain que nous tirerons profit de cet apport ».

Frédéric Malin, actionnaire majoritaire et PDG de COPEX : « Depuis que j'ai pris la tête de l'entreprise en 1998, j'y ai consacré toute mon énergie et ma passion. Aujourd'hui en décidant d'associer le destin de mon entreprise à celui de LEFORT, j'y vois un formidable aboutissement. De plus, connaissant la famille Lefort depuis mes débuts dans la profession, j'avais apprécié les solutions techniques proposées par leur entreprise ainsi que leurs méthodes de travail fondées sur l'honnêteté, le respect et l'intégrité ; autant de valeurs fondamentales qui m'ont toujours guidées dans ma vie. Je peux donc leur passer le flambeau sereinement ».

COPEX poursuivra ses opérations depuis son site industriel de Caudan, sous sa marque. Fawaz Ezzat reprend la direction générale de COPEX avec effet immédiat. Il occupait depuis 2016 le poste de Directeur Général de LEFORT France.

Après l'opération, le Groupe combiné sera fort d'environ 300 personnes et générera un chiffre d'affaires de 110+m€.

À propos de LEFORT

Fondé en 1947 en Belgique par Nestor Lefort et toujours 100% familial à ce jour, LEFORT est devenu l'un des principaux fabricants mondiaux d'équipements de haute qualité pour le recyclage des métaux. L'excellence industrielle est sa stratégie clé : elle s'illustre par une maîtrise totale du développement de ses produits et du processus de fabrication. Les machines LEFORT sont distribuées et entretenues dans le monde entier par ses propres filiales et son réseau de revendeurs officiels.